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Posjeta predsjedavajućeg 
Predsjedništva BiH Nebojše 
Radmanovića Prijedoru 
 
Prijedor je kao regionalni centar u 
posljednjih nekoliko godina napravio 
krupne korake u razmišljanju svih u BiH, 
od toga kako je bio grad sukoba do toga 
kako sada postaje grad prosperiteta i 
stvorio je sve potrebne uslove za domaća i 
strana ulaganja i stoga je po mnogo čemu 
zaslužio da mu se pomogne, rekao je u 
Prijedoru  predsjedavajući Predsjedništva 
BiH Nebojša Radmanović. 
 

 
  
  -Mislim da je za BiH, koja treba da 
objasni da je stvorila ambijent za strana 
ulaganja, vrlo važno da ima više gradova 
kao što je Prijedor koji je stvorio takav 
ambijent i po tome je u samom vrhu u BiH, 
naglasio je Radmanović. 
  On je dodao da je o tome dobio 
uvjeravanja od rukovodstva ove opštine.  
  -U tom smislu je i moje obećanje da ću 
pomoći ovoj opštini gdje god je to moguće 
u objašnjavanju kako je moguće stvoriti 
jedan kvalitetan ambijent za život koji 
podrazumijeva povjerenje svih ljudi koji 

ovdje žive  i stvaranje drugih uslova kako 
bi domaći i strani investitori mogli da 
otvaraju fabrike i nova radna mjesta, kazao 
je Radmanović. 
 

 
 
Načelnik opštine Prijedor Marko Pavić je 
predsjedavajućem Predsjedništva BiH 
Nebojši Radmanoviću predočio realnu 
sliku Prijedora i težnje opštine, gdje je 
opštini potrebna podrška,  i o svemu onom 
sa čime se grad sureće, te  predstavio viziju 
razvoja Prijedora u narednom periodu i 
mjere koje su predviđene za suzbijanje 
finansijske i ekonomske krize. 
 -Smatramo da su razvojni programi i 
ulaganja najbolja mjera za prevazilaženje 
krize i zato smo tome segmenetu posvetili 
najviše pažne, kazao je Pavić. 
 
  

 
 On je dodao da je predsjedavajućeg 
Predsjedništva BiH informisao o 
pregovorima sa firmama i planiranim 
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ulaganjima te zatražio pomoću  stvaranju 
povoljnog ambijenta kojem može 
doprinijeti i samo Predsjedništvo i 
predsjedavajući kao i svi funkcioneri, za 
privlačenje stranih investicija. 
- Taj ambijent treba stvoriti tako da se 
svijetu prenese realna slika sadašnjeg 
Prijedora, da je ovdje politička, 
bezbjednosna i ekonomska situacija takva 
da obezbjeđuje sigurna ulaganja i 
ekonomski opravdana, rekao je Pavić. 
 On je zatražio od Radmanovića i podršku 
u smislu da Prijedor ima realno mjesto u 
fondovima na nivou RS i BiH,  pogotovo u 
oblastima razvoja i zbrinjava nja  
povratnika i izbjeglica jer smatra da se 
Prijerdoru može više doprinijeti u tom 
pogledu.  
 -Složili smo se da je u Prijedoru dosta 
učinjeno i da na viziji razvoja koju Prijedor 
ima treba istrajati, naglasio je Pavić.  
 
Zasjedala SO Prijedor 
19.2.2009. 
Načelnik opštine Prijedor Marko Pavić je 
na  zasjedanju Skupštine opštine  najavio je 
da će se pred Skupštinom ove opštine do 
polovine marta naći program mjera za 
funkcionisanje najvažnijih institucija 
lokalnog značaja u uslovima ekonomske 
krize.Pavić je rekao da će ovaj program 
sadržati mjere koje će u uslovima 
smanjenja budžetskih sredstava 
obezbijediti rad Centra za socijalni rad, 
obrazovnih institucija, Vatrogasne jedinice 
i drugih značajnijih budžetskih korisnika. 
 

 

On je odbornike izvjestio i  da je punjenje 
budžeta za januar i februar manje za 18 do 
20 odsto od plana, a da je u decembru 
2008. godine budžetski priliv bio manji za 
25 odsto. 
Budžet opštine Prijedor za 2009. godinu 
planiran je u iznosu od 35.747.374 KM, od 
čega je 4.000.000 KM kreditnih sredstava. 
Na četvrtom skupštinskom zasjedanju u 
ovom sazivu izvršen je izbor odbornika 
SNSD Vesne Jelače za potpredsjednika SO 
Prijedor i  članova stalnih skupštinskih 
komisija i tijela te  usvojen Program rada 
SO za ovu godinu. 
 
Obuka mladih preduzetnika 
 
Razvojna agencija „ Preda“ i opština 
Prijedor već petu godinu provode projekat 
„ Preduzetnička obuka za mlade“ koji  od 
ove godine ima regionalni karakter. 
Direktor  prijedorske razvojne agencije 
Mišo Reljić  potvrdio je  da su prethodna 
pozitivna  iskustva u realizaciji ovog 
projekta i  velika zainteresovanost 
omladine iz srednjih škola za ovu temu, 
uticali da se projekat proširi na čitavu 
regiju. 

 
 - Inicijativa za regionalizacijom projekta 
je   dobila   podršku te su u  njegovu 
realizaciju uključene, pored opštine 
Prijedor, i opštine Novi Grad, Kozarska 
Dubica i Kostajnica.Na   ovaj način 
pružiće se šansa učenicima završnih 
razreda srednjih škola , da razvijaju svoje 
poslovne ideje i učestvuju na pomenutom 
takmičenju, kazao je Reljić. 
On je potvrdio i da projekat ima za cilj 
podizanje svijesti kod mladih o značaju 
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preduzetništva za razvoj ekonomije 
određenog područja, ukazivanje na 
mogućnosti koje preduzetništvo nudi 
pojedincu, te pružanje specifičnih znanja 
za planiranje, pokretanje i vođenje 
vlastitog biznisa (izrada biznis plana, 
istraživanje tržišta, marketing, organizacija 
poslovanja, finansije, proces registracije 
preduzeća i preduzetničke djelatnosti). 
 -Provođenjem takmičenja u izradi biznis 
planova, kod učenika se izgrađuje ili 
pojačava takmičarski duh, oni se dublje 
uvode u problematiku poslovnog 
planiranja, i navode da razmišljaju ozbiljno 
o poslovnoj ideji koju bi pretočili u vlastiti 
biznis.Projekat je vrijedan 10 000 KM, a 
nakon obuke profesora slijedi edukacija 
učenika od kojih će 10 najboljih biznis 
planova biti nagrađeno prigodnim 
novčanim nagradama.Imajući u vidu da je 
prošle godine u takmičenju učestvovalo 
137 učenika srednjih škola, implementatori 
projekta očekuju da će ove godine odziv 
učenika biti još veći. 
 
Politika upisa u srednje škole 
 
Politika upisa u srednje škole trebala bi biti 
u skladu sa potrebama privrede i tržišta 
rada  stav je aktiva direktora prijedorskih 
srednjih škola , ali i predstavnika lokalne 
zajednice te Ministarstva prosvjete i 
kulture  RS nakon sastanka koji je na ovu 
temu održan juče u opštini Prijedor. 
  Viši stručni saradnik u Odjeljenju za 
srednje obrazovanje u Ministarstvu 
prosvjete i kulture RS  Slavica Kuprešanin 
je istakla da  ovo ministarstvo već nekoliko  
godina ima formiranu komisiju za upisnu 
politiku RS. 
 -Njen je osnovni zadatak da uskladi 
potrebe tržišta rada sa željama učenika, ali 
i da informiše učenike  o mogućnostima 
upisa putem priručnika gdje su detaljno 
opisane struke i zanimanja koja se nude. 
Tendencija , kojom slijedimo evropske 
standarde  za opštim obrazovanjem je da 
ćemo i naredne školske godine , težiti ka  
upisu učenika u gimnazije, ali i proizvodna 

zanimanja prema potrebama lokalnih 
zajednica“ kazala je Kuprešanin.  
 V.d, načelnika Odjeljenja za privredu i 
društvene djelatnosti opštine Prijedor Boro 
Vojvodić je istakao da opština Prijedor i 
voe godine  vodi aktivnu politiku kada je u 
pitanju upis učenika u osnovne škole. 
 -Osnova te aktivnosti je da se plan upisa 
učenika uskladi sa potrebama privrede i mi 
smo već prethodne dvije školske godine  
imali zahtjeve privrednika za školovanje 
određenih struka.Prošle godine su to bili 
zahtjevi drvoprerađivača, a ove godine su 
pristigli zahtjevi Željeznica RS da  se upiše 
jedno odjeljenje tehničara željeznićčkog 
saobraćaja“ kazao je Vojvodić. On je 
dodao da su zahtjevi pristigli i za upis 
učenika za livce i mesare. 

 
 
 Olivera Rosić, stručni saradnik za 
obrazovanje u Administrativnoj službi 
opštine Prijedor istakla je da  najveću 
ulogu u tom procesu pravilne orijentacije  
prilikom upisa budućih srednjoškolaca  
moraju imati roditelji učenika, ali i 
direktori osnovnih i  srednjih škola. 
 -Profesionalna orijentacija u osnovnim 
školama je jako loša i na niskom niovu, a 
tu bi aktivnost trebali da vode prvenstveno 
pedagozi “ kazale je Rosićeva. 
 Da se u procesu upisa učenika i dalje nešto 
mora mijenjati  potvrđuju i podaci iz  
prijedorske filijale Zavoda za 
zapošljavanje gdje trenutno na posao čeka  
11 800 nezaposlenih od čega je  4014 
nekvalifikovanih , 4435 KV radnika i 2 
622 tehničara raznih, uglavnom 
neproizvodnih struka. 
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 Bilo kako bilo,  6 prijedorskih srednjih 
škola nudi za 981  budućeg srednjoškolca 
školovanje u  13 struka i   100 zanimanja,a 
od njihovog pravilog izbora koje diktira 
privreda i tržište rada zavisi hoće li nakon 
četvorogodišnjeg školovanja doći do 
zaposlenja i time obezbijediti egzistenciju  
ili  će samo prenijeti svoja dokumenta na 
Zavod za zapošljavanje, gdje im  je 
zagarantovano čekanje i neizvjesna 
budućnost. 
 
Počela rekonstrukcija bioskopa 
 
Počeli radovi u  prvoj fazi rekonstrukcije 
bioskopa  „ Radnik“  za šta će  iz 
opštinskog  budžeta  biti  izdvojeno  200 
hiljada KM. Direktor Preduzeća  za 
prikazivanje filmova Safira Karahodžić je 
potvrdila da je ovo samo nastavak 
unutrašnjeg uređenja objekta, čija je fasada 
uređena prošle godine u sklopu 
rekonstrukcije prijedorskog šetališta za 
ašta je već utrošeno 150 000 KM.    
  -Projektom je predviđena kompletna 
adaptacija devastiranog prostora,što znači 
izgradnju unutrašnjih zidova, obnova 
elektro,vodovodne, kanalizacione i 
toplotne  mreže,kao i  dogradnja srušenog  
prostora u kojem se nalazila kabina  za 
kinoprojektore- kazala je  Karahodžićeva  i 
dodala da bi  planirani radovi  trebali biti  
završeni za dva mjeseca, kada bi Prijedor 
nakon više decenija konačno  dobio 
uređenu bioskopsku salu sa 160 mjesta. 
 

 
  Ona je potvrdila i da je ukupna vrijednost 
projekta 483 000 KM, te da će ostatak 

sredstava pokušati da obezbijede preko 
Ministarstva prosvjete i kulture RS. 
  -Na adresu tog  ministarstva  već smo 
uputili projekat vrijedan  850 hiljada KM   
kojim je  pored  rekonstrukcije  predviđa i 
nabavka dva kinoprojektora , jer je 
psotojeća oprema stara  pola vijeka ,preko 
koje se više  ne mogu  prikazivati  filmovi 
rađeni savremenom tehnologijom, rekla je 
Karahodžićeva. 
   U sastavu  ovog  preduzeća  je  i bioskop  
„Mrakovica „  sa 130  mjesta  koji se 
nalazi  u trošnoj zgradi,a  filmovi se  
prikazuju zastarjelom opremom,tako 
predstave posjećuju samo rijetki  
zaljubljenici u filmsku  umjetnost.       
Karahodžićeva  je dodala da  su se filmske 
predstave  u Prijedoru počele  prikazivati  
prije  80 godina i  da njegovi građani   
zaslužuju  da  napokon dobiju kino u koje 
će sa zadovoljstvom doći  da odgledaju 
film. 
 
Poljoprivreda-plastenička proizvodnja 
 
Na području  opštine Prijedore je pod 
plastenicima  20 758 metara kvadratnih 
najkvalitetnijeg poljoprivrednog zemljišta, 
a plasteničkom proizvodnjom  bavi  se 35 
poljoprivrednika.Za njih je juče , uoči 
proljećne sjetve, Odsjek za unapređenje 
poljoprivrede   organizovao prezenataciju 
sjemena i zaštitnih sredstava pogodnih za 
plasteničku proizvodnju  
Samostalni stručni saradnik  za 
unapređenje poljoprivrede Ljubinko 
Kecman rekao je da plastenička 
proizvodnja poslednjih godina na 
prijedorskom području ima stalni trend 
rasta. 
-Radi se o intenzivnoj, ekonomičnoj i 
profitabilnoj proizvodnji za koju se 
odlučuje sve više proizvođača  povrća i 
cvijeća, naglasio je Kecman.  
On je kazao da opština podstiče uzgoj 
poljoprivrednih kultura u plastenicima te 
da pravo na podsticaj od jedne KM po 
metru kvadratnom zasijane površine 
ostvaruju oni poljoprivrednici koji imaju 
200 i više metara kvadratnih pod 
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plastenicima.Kecman je potvrdio i da je iz 
prošlogodišnjeg opštinskog budžeta njima 
isplaćeno 20.758 KM podsticajnih 
sredstava. 
 
 Komunalna policija 
  
Opštinska  Komunalna policija je u 2008. 
godini pokrenula 1342 postupka od kojih 
su riješena 1302, izjavio je načelnik ove 
službe Miroslav Krneta.  
 -Zbog nepoštivanja zakona i opštinskih 
odluka komunalna policija je imala pune 
ruke posla, te je  989 postupaka  pokrenuto 
na inicijativu komunalne policije, a 353 na 
zahtjev stranke“ kazao je Krneta. 
   On je pojasnio da je 1220 je riješeno 
vođenjem postupka, 54 predmeta riješena 
odbacivanjem zaključkom o nenadležnosti, 
10 predmeta zaključkom odbacivanja zbog 
neosnovanosti, 1 predmet je odbačen zbog 
neurednosti, a 9 predmeta riješeno u 
obostranom postupku. U prošloj godini je 
zbog nepoštivanja zakonskih odredbi i 
opštinskih odluka  Komunalna policija 
uručila  428 prekršajnih naloga te u 
saradnji sa Odsjekom za saobraćaje i 
parking blokirala 314 vozila zbog 
parkiranja na zelenim površinama i 
trotoarima, dok se  40 prekršajnih prijava 
odnosilo na prekoračenje radnog vremena 
ugostiteljskih objekata.U Komunalnoj 
policiji je trenutno angažovano 6 radnika 
koji pojedinačno u prosjeku godišnje 
podnesu preko 200 prekršajnih prijava. 
 
U Prijedoru se snimao još jedan film 
 
Filmska ekipa beogradske priče omnibus 
filma "Neke druge priče" u režiji Ane 
Marije Rosi  preselila se juče  u Beograd 
nakon što su u ranim jutarnjim časovima 
završili predviđeno sedmodnevno  
snimanje kadrova u  prijedorskoj Opštoj 
bolnici. 
  Scenarista i reditelj Ana Marija Rosi je 
istakla da je veoma zadovoljna 
sedmodnevnim radom i uslovima koje je 
ekipa imala tokom snimanja. 

 
 -Imali smo veliku podršku osoblja i 
rukovodstva ove zdravstvene ustanove  
tako da su se potpuno opravdala moja 
očekivanja kada sam na početku rada rekla 
da ova bolnica ima fenomenalan prostor za 
rad“ kazala je Rosijeva 
 Glumica Nataša Ninković, koja u filmu 
tumači  glavni ženski lik je istakla da je 
snimanje bilo teško i naporno, ali da je 
uspješno privedeno kraju, bar ovaj dio 
priče u kojem se radnja odvija u bolnici, 
tačnije u filmu u  beogradskom Urgentom 
centru . 
 -Budući da je riječ o burnim događajima 
tokom  jedne novogodišnje noći snimali 
smo noću, što je bila otežavajuća okolnost 
koju je dodatno težom činila veoma teška 
tema koju glumac mora da doživi „ kazala 
je Ninkovićeva.  
  Sergej Trifunović kaže da je zadovoljan 
što je ponovo snimao u Prijedoru i da je 
ova uloga koju ima u  filmu ( lik Đorđa)  
za njega bila još jedan izazov. 
 

 
  
Direktor filma Bogdan Stanić je rekao da 
je izuzetno zadovoljan radom kompletne 
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filsmek ekipe koji su ipak uspjeli da sve 
scene u bolnici i Hotelu „Prijedor“ snime u 
predviđenom roku. 
 -Već danas snimanje se nastavlja u 
Beogradu, a očekujemo da će beogradska 
priča biti kompletno snimljena već 1. 
marta“ kazao je Stanić.   
 U projektu "Neke druge priče", čiji je 
idejni tvorac Nenad Dukić iz "SEE filma", 
okupljeno je pet rediteljki: Ana Marija 
Rosi iz Beograda, Ines Tanović iz 
Sarajeva, Ivona Juka iz Zagreba, Hana 
Slak iz LJubljane i Marija Džidževa iz 
Skoplja.Pored završetka beogradske priče, 
uskoro se očekuje da počne snimanje priče 
u Zagrebu čiju režiju potpisuje Ivona Juka, 
nakon čega će početi i montaža 
omnibusa.Publika će ovo zanimljivo 
balkansko koprodukcijsko ostvarenje pet 
žena  moći da vidi krajem ljeta. 
 
Dani Prešernove poezije 
 
Članovi Udruženja Slovenaca „ Lipa“  
organizovali  su pjesničko veče  pod 
nazivom „ Prešernova poezija “  kojem  je 
prisustvovao i Gregor Presker konzul 
Republike Slovenije u BiH.Riječ je o 
tradicionalnom obilježavanju 8.februara , 
slovenačkog državnog praznika , dana 
kada je umro najveći slovenački pjesnik 
France Prešern koji je živio u 19. vijeku. 
-Moj prvi zadatak kao konzula u zemlji 
gdje radim je briga o Slovencima koji  u 
njoj žive podržavajući rad devet društava 
koji njeguju kulturu i tradiciju slovenačkog 
naroda.Ovo je jedno od najaktivnijih 
društava koje na specifičan način 
obilježava jedan praznik naše kulture, 
identiteta i  našeg jezika  “ kazao je 
Presker. 
Predsjednik Udruženja Slovenaca u 
Prijedoru Alenka Uduč je istakla da oni  
već šestu godinu obilježavaju praznik 
Franca Prešerna. 
-Polaznici škole  dopunskog učenja 
slovenačkog jezika su se i ove godine 
potrudili da za sve naše članove, kao i 
goste pripreme prikaz iz poezije ovog 
umjetnika koji je ponos slovenačkog 

naroda, a po prvi put u gostima nam je i 
predstavnik slovenačke vlade „ kazala je 
Udučeva. 
 

 
  
 Ona je potvrdila da školu slovenačkog 
jezika finansira  Ministarstvo za školstvo 
Republike Slovenije i Ured  Vlade za 
Slovence uz granice i po svijetu. Škola  
ove godine ima 15 aktivnih polaznika  i 
daleko veći broj  starijih članova udruženja 
kao i onih koji za razne potrebe žele da 
nauče slovenački jezik. 
 Posjeta konzula je iskorišćena i za 
organizovanje konzularnog dana u 
Prijedoru, tokom kojeg je pored prijema 
stranaka organizovan i susret sa 
načelnikom opštine Markom Pavićem. 
 
SKUD  gostovao u Kranju 
Članovi Folklorne sekcije SKUD „Dr 
Mladen Stojaniović“  protekli vikend 
proveli su na gostovanju u Sloveniji gdje 
su bili gosti  Srpskog kulturno prosvjetnog 
društva „Sveti Sava“ iz Kranja.  Ovo 
društvo bilo je organizator svetosavske 
akademije  i svetosavskog druženja  koje 
se svake godine organizuje u Kranju, 
slovenačkom gradu u kojem živi i radi oko 
7000 Srba. 
U Domu kulture „Primskovo“ u Kranju, 
pred više od 700 posjetilaca, održano je 
lomljenje slavskog kolača i Svečana 
akademija u kojoj su  učestvovala tri 
srpska kulturno- prosvjetna društva iz  
Kranja i kao gost društvo iz Prijedora. 
Stojanović“ 
___________________________      
Izdavač: Opština Prijedor 


